



After more than 31 years of loyal and dedicated service to the Canadian Armed Forces and the Canadian Military Engineer Branch, WO Oscar Merino, CD, will retire on 2 August 2024.

Warrant Officer (WO) Merino is originally from San Vicente, El Salvador. He moved to Alberta with his older brother as a youth.

WO Merino joined the Canadian Armed Forces in 1992 and attended Canadian Forces Recruit School in Cornwallis, Nova Scotia. Then he completed his Combat Engineer training shortly after at the Canadian Forces School of Military Engineering in Chilliwack, BC.

During his career, WO Merino was posted to both 1 and 2 Combat Engineer Regiments, Edmonton and Petawawa respectively, and then to 41 Canadian Brigade Group Headquarters in Calgary. He has had several deployments in a Sapper role: Operation CAVALIER Yugoslavia (1995), Operation KINETIC Kosovo (2000), Operation APOLLO Afghanistan (2002), Task Force Afghanistan Roto 1 (2006), Task Force Afghanistan Roto 5 (2008), Task Force Afghanistan Roto 11 (2011).

WO Merino was awarded the Commander Land Staff Command Commendation in 2004, the Queen's Diamond Jubilee in 2012 and the Chief of Defence Staff Commendation, 1<sup>st</sup> Award, in 2013.

In 2012, WO Merino was posted to 41 Canadian Brigade Group Headquarters in Calgary in the role of G3 Individual Training WO, a change from Sapper roles he performed up until this posting. The move to Calgary brought his family – spouse Nicole and son Carlos – closer to his brother and his brother's family. He began working on certification in the Occupational Health and Safety Industry which he plans to further pursue opportunities in this field after retirement.

Calgary and the Calgary area are also closer to the mountains in which WO Merino enjoys as a recreational hiker. Other hobbies WO Merino enjoy are biking and wood working.

---

Après plus de 31 ans de service loyal et dévoué aux Forces armées canadiennes et de la Branche du Génie militaire canadien, l'Adj Oscar Merino, CD, prendra sa retraite le 2 août 2024.

L'adjudant (Adj) Merino est originaire de San Vicente, au Salvador. Il a déménagé en Alberta avec son frère aîné dans sa jeunesse.

L'Adj Merino s'est joint aux Forces armées canadiennes en 1992 et a fréquenté l'École de recrues des Forces canadiennes à Cornwallis, en Nouvelle-Écosse. Il a ensuite complété sa formation de génie de combat peu après à l'École du génie militaire des Forces canadiennes à Chilliwack, en Colombie-Britannique.

Au cours de sa carrière, l'Adj Merino a été affecté aux 1<sup>er</sup> et 2<sup>e</sup> Régiments du Génie de Combat, à Edmonton et à Petawawa respectivement, puis au quartier général du 41<sup>e</sup> Groupe-brigade du Canada à Calgary. Il a effectué plusieurs déploiements dans un rôle de Sapeur: Opération CAVALIER Yougoslavie (1995), Opération KINETIC Kosovo (2000), Opération APOLLO Afghanistan (2002), Force opérationnelle interarmées en Afghanistan, 1<sup>re</sup> rotation 1 (2006), Force opérationnelle interarmées en Afghanistan, 5<sup>ème</sup> rotation (2008), Force opérationnelle interarmées en Afghanistan, 11<sup>ème</sup> rotation (2011).

L'Adj Merino a reçu la Mention élogieuse du commandant d'état-major terrestre en 2004, La Médaille du jubilé de diamant de la reine Elizabeth II en 2012 et la Mention élogieuse du Chef d'état-major de la Défense, 1<sup>re</sup> récompense, en 2013.

En 2012, l'Adj Merino a été affecté au quartier général du 41<sup>e</sup> Groupe-brigade du Canada à Calgary dans le rôle d'adjudant d'entraînement individuel G3, un changement par rapport aux rôles de sapeur qu'il occupait jusqu'à cette affectation. Le déménagement à Calgary a rapproché sa famille – son épouse Nicole et son fils Carlos – de son frère et de la famille de son frère. Il a commencé à travailler sur la certification dans le secteur de la santé et de la sécurité au travail et prévoit poursuivre ses études dans ce domaine après sa retraite.

Calgary et la région de Calgary sont également plus proches des montagnes dans lesquelles l'Adj Merino aime faire de la randonnée récréative. Les autres passe-temps appréciés par Adj Merino sont le vélo et le travail du bois.